
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/5440.

Benyújtás dátuma: 2019-03-22 09:12

Parlex azonosító: 1A9QHIDU0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Farkas Gergely (Jobbik) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem lép fel továbbra sem a kormány a 
diákmunka-rendszerben tapasztalható visszaélések ellen?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Éves szinten diákok százezrei vállalnak munkát, hiszen a tandíj kifizetése, a lakhatás biztosítása a
legtöbb családnak nagy terhet jelent, így két lehetőség közül választhatnak: vagy diákhitelt vesznek
fel, ezzel hosszú évekre eladósítva magukat, vagy dolgozni kezdenek.

A diákok  kiszolgáltatott  helyzetét,  fiatal  korukból  adódó  jogi  és  egyéb  tapasztalataik  hiányát
gyakran kíméletlenül kihasználják a munkáltatók. Több esetben számoltak be olyan problémákról,
hogy az iskolaszövetkezetek csak nagyon későn, a hónap második felében utalják a megkeresett
munkabért,  ilyen  módon  egyes  kiadásaikat  csak  nagyon  nehezen,  vagy  egyáltalán  nem tudják
fedezni a fiatalok. A bérek alacsony szinten való beragadása szintén gondot okoz, de előfordul,
hogy feketén dolgoztatják a diákokat, érvénytelen szerződést kötnek velük, vagy éppen nem tartják
be a szerződésben foglaltakat a munkáltatók.

Tisztelt Miniszter Úr!

A  Jobbik  következetesen  és  a  leghatározottabban  kiáll  a  diákmunkások  érdekét  szolgáló
jogbiztonság  és  a  méltó  körülmények  biztosítása  mellett,  ezért  is  hangoztatjuk  már  évek  óta
folyamatosan,  hogy  sürgősen  fel  kell  lépni  az  előbb  említett  visszásságokkal  szemben.  Önök
részéről  azonban  még  semmi  érdemi  intézkedést  nem  láthattunk.  Nem  elegendő  politikai
haszonszerzés céljából foglalkozni a fiatal munkavállalók problémáival, mint ahogyan azt tették a
diákmunkásokat kihasználó Czeglédy Csaba ügyében, Ők a valós problémáikra valós megoldásokat
követelnek!



Éppen  ezért  szükséges  a  visszaélések  felszámolása  érdekében  szigorítani  az  ellenőrzéseket,
biztosítani  kell  ingyenes  jogsegély-szolgálatot  a  diákmunkásoknak,  és  ki  kell  zárni  az  adó-  és
járulékkedvezményt  biztosító  rendszerből  a  diákok  jogait  súlyosan  megsértő  munkahelyeket,
valamint diákszövetkezeteket.

Tisztelt Miniszter Úr!

Kérdésem  mindezek  után  az,  hogy  mikor  hallgatják  meg  végre  a  fiatalokat,  és  kezdik  el  a
diákmunkások érdekeit is figyelembe venni a munkáltatókéval szemben?

Várom érdemi válaszát!
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